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ČESKO: Jan Farský, bývalý poslanec za hnutí STAN, který na několik měsíců vyrazil do USA,
je prý jedním z kandidátů na post českého eurokomisaře po Věře Jourové. Dalšími
kandidáty jsou Jozef Síkela, který podle Farského zvládl energetickou krizi, a Mikuláš Bek,
který z pohledu Färského přispěl k dobré práci během předsednictví v EU. Po chvále
vlastního hnutí se pořádně obul do ODS. Zdůraznil, že by vláda měla představit komplexní
plán ozdravení státní kasy. Hnutí STAN prý takový plán má.

Bývalý poslanec Jan Farský, dnes rodinný knihkupec a jeden z lidí, kteří udržují v chodu politický
institut STAN, možná bude radit prezidentovi Petru Pavlovi. V podcastu serveru Novinky.cz
Politalk řekl, že mohl být důležitým poradcem prezidenta Pavla. Poradcem pro vnitřní politiku. Ale
roli, která mu mohla připadnout, bude nakonec v prezidentově týmu zastávat politolog Tomáš
Lebeda.

Pokud poradcem vůbec bude, bude prý poradcem toliko externím. Farský zdůraznil, že by mu bylo
ctí, kdyby mohl prezidentovi radit, ale to, zda si ho Pavel vybere, či nikoli, ukáže až čas. „V České
republice máme mnoho šikovných a dobrých lidí, kteří dokážou poradit lépe než já,“ řekl.

Stále zůstává místopředsedou STAN a připravuje prý stranu na kandidaturu ve volbách do
Evropského parlamentu. Jer prý otevřen jakékoli možné spolupráci. Kupříkladu by se prý nebránil
ani spolupráci STAN a TOP 09. Otevřen je prý lecčemu.

Pokud jde o samotné hnutí STAN, podle Farského odvádějí Starostové a nezávislí ve vládě dobrou
práci. Farský je přesvědčen, že to platí o ministrovi průmyslu a obchodu za hnutí STAN Jozefu
Síkelovi, který i díky svým kontaktům dokázal vyřešit energetickou krizi a zjistit pro Česko plyn i na
dobu, kdy už z Ruska do Česka neteče ani kubík. A rovněž tak o ministrovi pro evropské záležitosti
Mikuláši Bekovi, který přispěl ke zvládnutí českého předsednictví EU.

Zato k největší vládní straně, k ODS, se Farský staví značně kriticky. Jako ekonomického experta,
který by z jeho pohledu měl být slyšen, vyzdvihuje za STAN Josefa Bernarda, tj. bývalého hejtmana
Plzeňského kraje za ČSSD.

„Teď bych třeba mnohem raději slyšel Josefa Bernarda, předsedu rozpočtového výboru a člověka za
STAN. Mně tady chybí, že není tak slyšet, jak by měl být slyšet, protože myslím, že je minimálně
validní alternativou k přístupu ministra financí. Já mu (Bernardovi) říkám ‚jdi do médií a řekni to,
protože to máš skvěle připravený a je to naprosto logický‘. On nepřichází s úsporami 70 miliard,
protože to v tuhle chvíli nic neřeší. On má zpracovaný plán na 150 miliard korun. On se nevyhýbá ani
otázce superhrubé mzdy, jejímu částečnému vrácení, protože ten velký současný problém vznikl tím,
že ODS s ANO rozhodly o zrušení superhrubé mzdy a takhle vyrabovali rozpočet,“ pravil Farský.

Poté poukázal na další problém. „(Ekonomický expert ODS) Jan Skopeček před volbami říkal, že
prostě ví o 100 miliardách úspor v rozpočtu a že má plán a že ho ukáže. No, tak já už bych ho rád
viděl, protože zatím ty úspory neslyším. Nevím, že by se tam objevily,“ kroutil hlavou Farský.
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Jedním dechem připomenul, že předvolební koalice Pirátů a STAN měla už před volbami jasný plán,
jak ozdravit veřejné finance, včetně toho, že se zvýší daň z nemovitosti, a že se provedou i další
kroky.

„To všechno je dneska pryč a střílí se tu od boku se 65 opatřeními, o kterých mnoho nevíme,“
podivuje se Farský s tím, že Josef Bernard má mnohem smysluplnější plán. „A myslím, že by tady ta
alternativa měla zaznít, že to nebudeme lepit po kouskách,“ řekl Farský.

Proti Zbyňku Stanjurovi (ODS) prý osobně nic nemá. Vidí ho jako velmi pracovitého člověka, který
má vždy všechno propočítané a slovo, které dal, dodržel. Ale teď za ním stojí aparát ministerstva
financí a právě tento aparát Farský kritizuje. Kriticky se v tomto postavil vůči koaliční vládě jako
celku, která by z pohledu Farského měla představit komplexní ekonomickou reformu a držet se jí.
„Jinak otevíráte průběžně jedno bojiště za druhým a budete prohrávat jedno bojiště za druhým,“
poznamenal Farský.

V závěru rozhovoru ocenil práci předsedy STAN a ministra vnitra Víta Rakušana. I díky jeho práci se
podařilo zvládnout vlnu 400 tisíc „válečných uprchlíků“ z Ukrajiny. „To je v rámci světa unikum,“
pravil Farský.
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